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P R O T O K Ó Ł    Nr XXVIII.2018

ze zwyczajnej XXVIII sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 19 kwietnia  2018 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 1100

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  11,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Charytoniuk Ewa

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Łapiński Mariusz 

6. Ignatowicz Ryszard

7. Kędyś Elżbieta Irena

8. Olchowik Danuta

9. Oleksza Sławomir

10.Onoszko Michał Antoni

11.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni usprawiedliwieni:

1.  Bułatewicz Wojciech

2. Miakisz Jolanta

3. Olchowik  Leszek

4. Worobiej Wiesław
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Uczestniczyli:

Pan Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

Pani Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po  dokonaniu  otwarcia  i  przywitaniu  przybyłych  przedstawiła  projekt
porządku zawierający poprawki w stosunku do przekazanego w zaproszeniu.

 Głos  zabrał  Pan  Jerzy  Zbigniew  Stasiewicz  wnosząc  o  rozpatrzenie
obniżenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.

Porządek uwzględniający zgłoszone poprawki został przyjęty 11 głosami, bez
głosów przeciwnych i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Zmiana Regulaminu wynagradzania nauczycieli.
4. Zmiana granic okręgów wyborczych i obwodów głosowania.
5. Przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości.
6. Odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach

publicznych,
7. Przyjęcie programu rewitalizacji
8. Zmiana budżetu gminy na 2018 rok
9. Obniżenie stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.
10.Wolne wnioski.
11.Odpowiedź na wolne wnioski.
12.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.
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Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). 

Pani Aneta Maliszewska  – Sekretarz gminy z upoważnienia Wójta wyjaśniła że
zmiana treści Regulaminu wynagradzania nauczycieli wynika ze stanowiska organu
nadzoru.  Zdaniem  nadzoru  Regulamin  nie  powinien  zawierać  zapisów  z  Karty
Nauczyciela.

Przedkładany projekt  nie zawiera już takich zapisów.  Nie wprowadza się
zmian stawek  wynagrodzeń.

 Uwag nie było i uchwałę przyjęto 11 głosami. Za jej przyjęciem głosowali
wszyscy radni.

UCHWAŁA  Nr XXVIII.183.2018

stanowi w protokole stronę Nr 12.

Ad.4.

Przechodząc do kolejnego punktu  Pani Elżbieta Irena Kędyś stwierdziła między
innymi:

 Sesję zwołałam, by  zająć się podziałem gminy na okręgi wyborcze i obwody
głosowania. Wynika to z postanowienia Komisarza Wyborczego.

 Są nowe propozycje podziału zgłoszone przez Wójta Gminy.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy wyjaśnił,   że propozycje uwzględniają
stanowisko Komisarza Wyborczego.

Bliższe  wyjaśnienia  przedstawił  z  upoważnienia  Wójta  Pan Jan  Muciuś  –
Inspektor.  Wyjaśnił,  że  główne  poprawki  dotyczyły  podziału  Szudziałowa  oraz
ujęciu w innym okręgu Zubrzycy Wielkiej.  To spowodowało dalsze korekty. Nie
dokonywano zmiany w stosunku do Wierzchlesia.

Pani Elżbieta Irena Kędyś  zaproponowała akceptację podziału wsi Szudziałowo
oraz  utrzymanie  pozostałych  okręgów  zgodnie  z  wcześniejszą  uchwałą  Rady
Gminy.

Została  przygotowana  propozycja  wynikająca  z  powyższej  wypowiedzi
i przekazana radnym.
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Za jej przyjęciem głosowało 7 radnych:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Fiłonowicz Mariusz

4. Ignatowicz Ryszard

5. Kędyś Elżbieta Irena

6. Onoszko Michał Antoni

7. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Przeciw głosowało  4 radnych:

1. Charytoniuk Ewa

2. Łapiński Mariusz 

3. Olchowik Danuta

4. Oleksza Sławomir

Po tym Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały o podziale 
na okręgi i poddała pod głosowanie.

Uchwałę w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze z wcześniej 
ustalonym załącznikiem przyjęto 7 głosami.

      Za przyjęciem byli  radni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Fiłonowicz Mariusz

4. Ignatowicz Ryszard

5. Kędyś Elżbieta Irena

6. Onoszko Michał Antoni

7. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Przeciw głosowało  4 radnych:

1. Charytoniuk Ewa

2. Łapiński Mariusz 

3. Olchowik Danuta

4. Oleksza Sławomir
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UCHWAŁA  Nr XXVIII.184.2018

stanowi w protokole stronę Nr 18.

Uchwałę w sprawie podziału gminy na obwody głosowania przyjęto 10 głosami.

Za przyjęciem byli:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Charytoniuk Ewa

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Ignatowicz Ryszard

6. Kędyś Elżbieta Irena

7. Olchowik Danuta

8. Oleksza Sławomir
9. Onoszko Michał Antoni

10.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Od głosu wstrzymał się Łapiński Mariusz

UCHWAŁA  Nr XXVIII.185.2018

stanowi w protokole stronę Nr 22.

Ad.5.

Po  wyjaśnieniach  Wójta   uchwałę  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży
nieruchomości  w  Kozłowym  Ługu  przyjęto  11  głosami.  Nie  było  głosów
przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXVIII.186.2018

stanowi w protokole stronę Nr 24.
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Ad.6.

Wójt  Gminy  wyjaśnił  powód  przedstawienia  projektu  uchwały  dotyczącej
odstępstwa  od  zakazu  spożywania  napojów  alkoholowych  w  miejscach
publicznych. Chodziło o czas organizowanych imprez na obiektach gminnych.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz wnosił o ujęcie do projektu terenu świetlicy
wiejskiej w Wojnowcach.

Uchwała wraz z poprawką została przyjęta 11 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXVIII.187.2018

stanowi w protokole stronę Nr 25.

Ad.7.

Zagadnienia  z  zakresu  projektu  programu  rewitalizacji  przedstawił  Pan  Tadeusz
Tokarewicz  –  Wójt  Gminy  oraz  z  jego  upoważnienia  Pani  Renata  Czaban-
Tarasewicz – Inspektor.

Program przyjęto 11 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXVIII.188.2018

stanowi w protokole stronę Nr 26.

Ad.8.

Propozycja zmiany budżetu dotyczyła przeznaczenia środków na rozbudowę sieci
wodociągowych.  Kwota  36  tys.  zł  wynikała  z  niższej  ceny  zakupu  samochodu
ciężarowego. Taka informacja została przekazana przez Wójta Gminy.

Głos zabrali:
Pan Ryszard Ignatowicz

 Czy  przewiduje  się  budowę  wodociągu  do  Usnarza  Górnego  oraz
Grzybowszczyzny?

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 We  wsi  Chmielowszczyzna  miały  miejsce  fakty  zalewania  przez  wodę

posesji. Brak rowu odwadniającego.
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Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Na budowę wodociągu do Usnarza Górnego nie ma projektu. Niezbędne jest

dokonanie  rozeznania  najkorzystniejszego  doprowadzenia  linii.  Czy  od
strony Pierożek, a może od strony Minkowiec.

 W Chmielowszczyźnie odwodnienie zostało wykonane po uzyskaniu zgody
właściciela nieruchomości. Wykonano też remont przepustu.

Innych wypowiedzi nie było wobec tego przystąpiono do głosowania.

Zmiana budżetu została przyjęta 11  głosami.

UCHWAŁA  Nr XXVIII.189.2018

stanowi w protokole stronę Nr 147.

Ad.9.

W tej części obrad zastanawiano się na możliwością obniżenia opłat za zajęcie pasa
drogowego.  Obniżka  zastosowana  zostałaby  w  stosunku  do  robót  związanych
z doprowadzeniem internetu.

W tej  sprawie wypowiedział  się  Pan Marcin Piekarski   -  Przedstawiciel
firmy IDEALAN:

 Realizowane są projekty dotyczące  sieci edukacyjnej.
 Zadania  w  zakresie  doprowadzenia  internetu  mogłyby  być  realizowane

w szerszym zakresie, jednak przeszkodą są wysokie opłaty za zajęcie pasa
drogowego.  Opłaty  mają  duże  znaczenie  w  kalkulowaniu  realizacji
przyszłych zadań.

 Szereg gmin zastosowało obniżki.

Głos zabrali:

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 W  planach  doprowadzenia  internetu  nie  występuje  Nowinka.  Należy

w planach uwzględniać rozbudowę sieci  na terenie naszej gminy.

Pan Daniel Borowik
 Można  podłączyć  internet  drogą  radiową.  Czy  nie  można  tego  zrobić

w naszej gminie?

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Celowym jest obniżenie opłat. Przy wyższych stawkach linie światłowodowe

nie będą układane. Przy niższych pewnie tak i byłyby wpływy do budżetu.
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Pan Marcin Piekarski
 Brak planów , w tym do Nowinki wynika z wysokich opłat.
 Obecnie nie instaluje się już internetu drogą radiową.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Na dochód gminy składają się wszyscy mieszkańcy.
 Trzeba też mieć na uwadze komfort ich życia.
 Przy obecnym stanie możliwości korzystania z  internetu szkoła w Babikach

nie może ubiegać się o zakup tablic interaktywnych.
 Większość sieci internetowej będzie układana w pasach dróg powiatowych.

Po  tym  Rada  11  głosami  wyraziła  wolę  obniżenia  opłat  za  zajęcie  pasa
drogowego przez podmioty rozbudowujące sieć internetową i potrzebę opracowania
projektu w tej sprawie na najbliższą sesję.

Ad.10.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Dariusz Dąbrowski
 Porządkujemy plac przy świetlicy w Wojnowcach w związku z organizowaną

imprezą w dniu 3 maja.
 Zapraszam wszystkich do udziału. Początek o godz. 1700.
 Czy  Gmina  wie  kto  jest  właścicielem  działki,  na  której  jest  budowany

zbiornik w Wojnowcach?
 Jaki dochód ma gmina z tego tytułu?
 Ludzie są zdeterminowani w sprawie potrzeby budowy drogi do Minkowiec.

Emocjonalnie podchodzą do tego zagadnienia. 

Pan Stanisław Nicewicz
 Jaka  jest  ilość  przejechanych  kilometrów  przez  samochody  ciężarowe  po

zakupie dodatkowego pojazdu?
 W  sprawach  wylewania  pofermentu  w  Knyszewiczach  otrzymuję  pisma

z  nieprawdziwymi  danymi.  Nie  chodzi  mi  o  same  wylewanie,  ale  o
wylewanie  w  pobliżu  studni.  Osoba  będą  właścicielem  działki  ma  w  tej
sprawie zastrzeżenia. Broniona jest osoba wylewająca poferment.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Budowany zbiornik w Wojnowcach nazywany jest  laguną.  Jest  to  wybieg

inwestora aby zalegalizować samowolę budowlaną. Nie ma w budownictwie
pojęcia „laguna”.

 Opinie  środowiskowe  są  pozytywne.  Sprawa  samowoli  będzie  jeszcze
rozstrzygana przez sąd administracyjny.



9
 Zgłaszam potrzebę  wyrównania  nawierzchni  drogi  Horczaki  –  Suchynicze

oraz ustawienia kosza na przystanku autobusowym w Horczakach.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Powiatowy Zarząd Dróg na wnioski w sprawie budowy drogi do Minkowiec

odpowiada,  że  inwestycja  będzie  realizowana  jak  będą  środki  finansowe.
Rząd  zapowiada  przeznaczenie  dodatkowych  środków  na  drogownictwo.
Trzeba z tego skorzystać. Jednocześnie można prowadzić roboty drogowe do
Pierożek i Minkowiec.

Pan Paweł  Łabanowicz
 Czy znany jest fakt padłego zwierzaka przy zbiorniku w Wojnowcach?
 Jakie stanowisko zajmuje Pan Wójt w sprawie tego zbiornika?

Pan Stanisław Sadkowski
 Czy inwestor zasięgał informacji na budowę drogi do zbiornika?
 Nazwa „Laguna” stała się sławna. Po wpisaniu w wyszukiwarce otwiera się

strona  ze zbiornikiem w Wojnowcach.

Pan Ryszard Ignatowicz
 Wyrównać odcinek drogi  łączący drogę powiatową Babiki-  Usnarz Górny

i drogę Babiki-Harkawicze.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Usunąć dwa złamane drzewa w Nowince.
 Wyciąć  drzewa  z  poboczy  zasłaniające  widoczność  na  odcinku  drogi

Nowinka – Szudziałowo.

Pan Krzysztof Baranowski
 Celowym  jest  kontynuowanie  budowy  chodnika  w  Babikach.   Mówiłem

o tym na poprzedniej sesji.

Ad.11.

Odpowiadając na poruszone zagadnienia Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
stwierdził między innymi:

 Dzierżawca  działki  w  Knyszewiczach  wyraził  zgodę  na  zastosowanie
pofermentu.  Sprawą  zajmował  się  Wojewódzki  Inspektor  Sanitarny.
Konflikty sąsiedzkie rozstrzyga sąd.

 Pojęcie „laguna” nie istnieje w prawie budowlanym. Zbiornik przez nadzór
budowlany  został  uznany  za  samowolę  budowlaną.  Decyzja  została
utrzymana  przez  Wojewódzkiego  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego.
Wskutek zaskarżenia sprawą w maju zajmie się sąd administracyjny.
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 W sprawie zbiornika trwają procedury legalizacyjne. Odpowiednie służby nie

wyraziły  potrzeby  opracowywania  opinii  odnośnie  oddziaływania  na
środowisko.   Nie  jestem  po  żadnej  ze  stron.  Muszę  przestrzegać  prawa.
Każda decyzja może zostać zaskarżona.

 Nie mam oficjalnej wiadomości odnośnie padłego zwierzaka koło zbiornika.
 Właściciel działki jako rolnik płaci na rzecz gminy podatek.
 Sprawa naprawy drogi była zgłaszana do Powiatu. To nie jest droga gmina

oznaczona numerem. Wznowienie granic wiąże się z kosztami.
 Na zlecenie powiatu równanie dróg wykonywane jest 3-razy w roku. Kolejne

koszty robót na drogach powiatowych pokrywane są z budżetu gminy. Powiat
nie zwraca nawet kosztów paliwa.

 Pan Starosta nadal zapewnia, że droga do Minkowiec będzie budowana. Nie
możemy wyłącznie za własne środki budować dróg powiatowych. Pamiętać
trzeba o naszym zadłużeniu.  Do czterech sołtysów zostały  wysłane pisma
odnośnie całości działań związanych z tą budową. Powiat pozyskuje środki
z zewnątrz na budowę dróg w innych gminach, np. Suchowola.

 Mieliśmy w ubiegłym roku zarezerwowane środki na udział w budowie drogi
do  Minkowiec.  Można  je  było  np.  wykorzystać  na  rozbudowę  sieci
wodociągowej  czy budowę drogi gminnej  Szudziałowo-Słoja.  Obecnie nie
mamy z Powiatem w tej sprawie żadnego porozumienia.

 Podjęte zostaną czynności w sprawie wycinki drzew w Nowince.
 O ile Powiat przeznaczy środki na budowę chodnika w Babikach to możemy

partycypować w kosztach w formie robocizny.

Głos jeszcze zabrali:

Pan Paweł  Łabanowicz
 Czy mamy w sprawie drogi jechać do Starosty?
 Czy Gmina ma środki na udział w budowie drogi do Minkowiec?
 Za sprawą zbiornika w Wojnowcach gmina może zasłynąć w negatywnym

znaczeniu.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Na początku kadencji byłem pełen nadziei, że droga do Minkowiec będzie

budowana. Okazuje się, są zawsze jakieś przeszkody.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Czy  czasem  inwestor  nie  stosuje  kruczka  prawnego  nazywając  zbiornik

laguną.  W  ten  sposób  może  zrealizować  swe  zamiary.  Firmę  stać  na
wynajęcie prawników

 Inwestora stać na wynajęcie prawnika.
 W dokumentach inwestor zakłada napełnianie zbiornika do 1/3 pojemności,

że nie będą dostawać się wody opadowe. Kto to będzie kontrolował.
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Pan Stanisław Sadkowski

 Ewenementem jest taka nazwa budowanego zbiornika.
 Można się domyślać, że obecny inwestor jest tylko osobą podstawioną tzw.

„Słupem”. Rzeczywistym inwestorem jest firma.

Dariusz Dąbrowski
 Wszystkie  dane  są  dopasowywane  by  zbiornik  mógł  być  zalegalizowany.

Działa w tej sprawie lobbing.
 Kto będzie egzekwował,  działania, jak pojawią się wycieki ze zbiornika?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Inwestor  ubiegał  się  o  decyzję  środowiskową.  Zgodnie   z  procedurą

wystąpiono o opinie do wszystkich organów, które takie opinie wydają. Na
tej podstawie decyzja zostanie wydana.

 Jeżeli  budowa  zostanie  zalegalizowana  to  odpowiednie  służby  muszą
sprawdzić  prawidłowość  realizacji  inwestycji.  Ktoś  obiekt  będzie  musiał
odebrać.

 Jeżeli  budowa  drogi  do  Minkowiec  będzie  prowadzona,  to  Gmina  jest
w stanie współfinansować zadanie.

 Wójt nie może organizować protestów wobec Starosty. Zainteresowani mogą
złożyć wizytę Staroście i dowiedzieć się czy droga będzie budowana.

Ad.12.

Wobec wyczerpania porządku dokonała zamknięcia  XXVIII zwyczajnej sesji Rady
Gminy dziękując wszystkim za  udział.

 
Protokołował:  
 Jan Muciuś PRZEWODNICZĄCA

            Elżbieta Irena Kędyś 


